
Ostrixmöte 2016-05-19-20 Karlstad 

Minnesanteckningar 

Närvarande: Helena Fredberg (Kungälv), Stamatis Parais (Karlstad), Kristina Rudin 
(Göteborg), Viktor Hiding (Region Örebro län), Andreas Gustfsson (Skövde), Ingmar 
Lundgren (Hudiksvall), Maria Isaksson (Region Jönköping), Yvonne Hildebrand (Dalarna), 
Leif Mogen  (Gävle), Cecilia Rönnfjärd (Blekinge), Anders Hansson (Eskilstuna), My 
Winblad von Walter (Nyköping), Yasmin Hailer (Uppsala), Björn Alkner (Region Jönköpings 
län). 

- Presentationsrunda av alla närvarande 
- Vi hade diskussioner kring kursbehov, det är svårt att komma in på SK-kurser i tid. 

Vidare hur man löser A- och B-delmål, många regioner har övergripande kurser 
regionalt. 

- Utbildningsstruktur diskuterades. De större sjukhusen har sektionsplaceringar till 
skillnad från en del mindre sjukhus, kan vara både en för- och nackdel. Kan vara svårt 
med basalkirurgin på universitetssjukhus, mycket av enklare operationer läggs ut på 
privata aktörer. Finns inte alltid avtalat med dessa att de ska ha ST-läkare som randar 
hos sig, detta är viktigt att det blir så. 

- En del har 6 månaders provtjänstgöring inom ramen för ST, de flesta andra har 6 
månaders vikariat innan ST. 

- Föreligger ju krav på utvärdering av ST-läkarna. Yasmin visade Uppsalas mall för 
detta, vi fick se exempel på frågeformulär. Viktigt med specialistkollegium och att 
dessa är förberedda med frågeformulär innan. Exempel från Örebro på atst.se 

- Hur tränar vi undersökningsteknik? Exempel gavs på handledningsmottaning och 
”gaffelmottagning” där ST-läkarna får handledning i undersökningsteknik mm. 

- Hur får ST-läkarna träning i akuta operationer. Exempel gavs på akutoperationsveckor 
eller veckor där man bara var placerad på operation. 

- Diskussion kring studietid. Det ser rätt olika ut från 0-4 timmar i veckan. Vi enades 
om att minst 2 timmar per vecka bör man ha. Utöver det ska finnas tid för 
administration. 

- Hur mycket tid är avsatt för studierektorsuppdraget? Detta varierade väldigt, från en ½ 
dag i månaden till 40%. Diskussion också kring om studierektor också kan vara chef. 
Dubbla roller? 

- ”Ge kniven vidare” diskuterades, används på vissa kliniker och där fungerar det bra, 
rekommenderades att användas. 

- Introduktionsprogram diskuterades, detta varierade mycket från inget alls till 2 veckor. 
I Skövde hade man två veckor där man fick gå med operationssköterska, fick 
gipsutbildning, träna statustagning mm. 

- Hans Malmin, utbildningsansvarig i SOF, gick igenom OSFS 2015. Diskussion kring 
kursutbudet där delföreningarna planeras ta ansvar för kurser inom respektive delmål, 
översyn pågår men inget klart, kring delmål C13 som ingen vet vad det innebär för 
Ortopedin, nya litteraturhänvisningen Millers Review of orthopaedics, samt kring 
vetenskapliga arbetet där diskussioner pågår kring riktlinjer. Diskuterades även kring 



Ortopedexamen där man gjort om lite till i år med två patientfall och två praktiska 
moment istället för tre patientfall. Pratade även om vidareutbildning för specialister 
där man planerar för införande av bakjoursskola. 

- Yosef Tyson från Epiphysen gästade oss. Epiphysen är en delförening under SOF och 
dess ordförande är med i SOFs styrelse. Man vill gärna samarbeta med Ostrix. Man 
har som mål att få en mer likvärdig ST-utbildning i landet. Viktiga frågor som man 
driver är den kirurgiska utbildningen där man varit med och tagit fram ”ge kniven 
vidare” t.ex. Vi diskuterade kring vad man ska kunna som ST-läkare, idag är det 
mycket autodidakt där man jobbar självständigt och man vill få in mer strukturerad 
utbildning. 
Vi från Ostrix ser gärna samarbete. Vi tycker att vi ska rekommendera ST-läkarna 
medlemskap i SOF och Epiphysen och att man delar ut något informationsblad till nya 
ST-läkare. Vi pratade om att ha ett gemensamt möte på SOF och inventera frågor som 
ska lyftas 

- Vi diskuterade kring Ortopedexamen, vi tycker att man borde få göra den tidigare 
under ST och att man får göra den praktiska delen innan man blir specialist, detta 
skulle motivera fler att skriva. Vi tyckte det var bra att göra som i Uppsala där alla på 
kliniken provskriver ortopedexamen varje år. 

- I Uppsala har man börjat med egenstudier kring Millers där man får frågor kring ett 
kapitel varje vecka. Slår det väl ut kan vi andra få ta del av detta. 

- Ostrix framtid diskuterades. Vi tyckte alla att Ostrix är viktig och ska fortleva. Vi 
tyckte inte att den ska bli en officiell förening utan fortsätta vara en lös 
sammanslutning av studierektorer.  
Yasmin känner att hon behöver mer stöd i sin roll som sammankallande och vi att på 
SOF utse ett studierektorsråd om 5 personer inklusive studierektor från kommande 
SOF-arrangör. Program för nästa möte på SOF iordningställdes.  
 
Yasmin fick i uppdrag att göra en kartläggning av studierektorer inför SOF.  
Vi diskuterade vidare kring Ostrix ansvar och funktion. Från SOFs sida har man 
utryckt önskan att Ostrix och studierektorerna skall ha ett mer övergripande ansvar för 
utbildningsfrågor även efter ST men vi tyckte inte vi mäktar med det i nuläget. 
Det diskuterades om Ostrix skall ha en hemsida. Efter diskussion enades vi om att ha 
ett dropbox-konto där man kan lägga in gemensamma dokument och exempel från 
olika kliniker som man andra kan använda och lära av. 
 
Vi ska driva frågor om Studierektorers tid för sitt arbete. 
Nästa möte blir alltså på SOF på tisdagen 9-10:30. 
Nästa möte efter SOF blir i Uppsala 8-9 december i samband med MOF 
(Mellansvensk ortopedisk Förening) som hålls där. 
 
 
 
Protokollförare 
Björn Alkner 


